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Az MNE 2023 évi vándorgyűlésére a Zöldségtermesztési Kutató Intézet Rt.-hez kaptunk 

meghívást, oda ahol a MIG vadászgép farkára van állítva a kecskeméti repülőtéri 

körforgalomnál. Ezt a típust egyébként Farkas Bertalan is sokszor repülte. A Vándorgyűlésünk 

célja mindig a meglátogatott intézet, kutatóhely közelebbi megismerése. Most ezt az alkalmat 

ünnepélyessé tette az Intézet 80 éves születésnapja. Az ünnep felemelő történeti emlékképei ott 

ragyogtak az előadó nagyterem falán. Nyolcvan év fekete-fehérben és színes képekben, ismerős 

arcok és ismeretlenek, mert ők olyan régen álltak itt helyt, hogy én éppen akkor születtem. Egy 

dolog azért elgondolkodtató, látva a képeken az erőtől és tenni vágyástól áthatott arcokat, igen 

itt régen is jó volt dolgozni. Jöttek az új fajták, a szép eredmények, a történelem pedig változott. 

   A nagyon szép őszi napon, 10 órakor kezdődő ünnepi programon a köszöntések után a 

sorok írójának elnöki beszámolójával kezdődött a Vándorgyűlés. Köszöntöttük az 

augusztusban Fleischmann díjat kapott kollégáinkat (Gyúrós Jánosné, Maczák Mihály, 

Zámboriné Németh Éva), A Magyar Érdemrend Lovagkereszt polgári tagozatát elnyert Fári 

Miklós Gábort és az Életfa díjas kollégáinkat Móroczné Salamon Katalint (bronz fokozat) és 

Oláh Istvánt (ezüst fokozat). Innen a honlapról is őszinte szívvel gratulálunk és további aktív 

életet kívánunk kedves kitüntetett Kollégáinknak! Ezt követően az MNE pénzügyi dolgairól és 

tagdíj befizetésekről ejtettünk néhány szót. Végül, a beszámoló másik fénypontjaként átadtuk 

Csilléry Gábor kollégánknak az MNE bronz emlékérmet, majd két jeles születésnapot betöltő 

Kollégának, Moór Józsefnénak és Porpáczy Aladárnak az MNE Kerámia plakettjét. Négy 

kollégának pedig, a márciusi közgyűlés döntése alapján tiszteletbeli tagságot – Héthelyiné B. 

Éva, Somogyi György, Oláh István, Janowszky János – adományoztunk. 

A Vándorgyűlés szempontjából nagyon fontos vezérigazgatói előadás következett. A 

nyolcvan év alatt, az intézmény élén Laczkó Róbert még csak a negyedik első számú vezető. 

Talán a nyolcvanéves „túlélésnek”, a jelenlegi stabilitásnak ez is az egyik titka. Az előadásban 

áttekintette a történelmi múltat megemlítve sok nagyszerű Elődöt, fejet hajtva kiváló 

eredményeik előtt. A napjainkhoz érkezve öröm volt hallani és látni a szép nemesítési 

eredményeket és képeket borsóban, uborkában és a paprikában. Miközben sok hazai nemesítő 

helyen a csökkenés dolgait látjuk, Kecskeméten a fejlődés, infrastrukturális gyarapodás 

(üvegház, laboratóriumok) eredményeire hívta fel a figyelmet a vezérigazgató. 

Őt követte Nagypál Barnabás termékfejlesztési igazgató előadása, amiben kitért a 

nyolcvan év nagy szakmai változásaira (paradicsom nemesítés szép és végnapjai, tritikálé 

nemesítőből lett dinnyenemesítő stb.). Láthattuk és hallhattuk a paprika, borsó nemesítés 

nagyszerű bel- és külföldi eredményei után az uborka nemesítés kiváló kórtani eredményeit, 

amellyel a legújabb uborka hibridek nagyszerű sikereket érnek el a termesztésben. Az elmúlt 

években eltűnt a ZKI portfóliójából a csemegekukorica, annak ellenére, hogy hazánk a világ 

egyik legnagyobb csemegekukorica termesztő országa. Miközben napjainkban a kukorica 

nemesítésben már-már hozzászoktunk a redukcióhoz, most örömmel halottuk, hogy a 

választékban újra ott van a csemegekukorica. Ezzel a nemesítési rekonstrukcióval sokaknak 



bátorítást adott az előadó a fejlesztésre, látva eredményeikből, hogy már-már megszűnt 

programot újra lehet indítani, ha van hozzá elszánás. Gratulálunk! 

A szokásos svédasztalos MNE ebéd következett beszélgetésekkel, érdeklődéssel a 

fajták után és közben gyönyörködtünk a falon kint lévő történeti posztereken és megnéztünk 

egy intézeti videót is. Szomjunkat többek között a ZKI forgalmazásában lévő paradicsomlével 

enyhítettük. Zamatos volt! 

Az ebéd után a ZKI kecskeméti telephelyének bemutatása következett. Két csoportra 

oszlottunk, hogy laborokba, csomagoló helyiségekbe, raktárakba, tisztító üzembe, üvegházakba 

beférjünk. Ilyenkor mindig nehezen indul a látogatás és azt hisszük rövid idő alatt végig 

megyünk a telephelyen és kész. Most sem így történt. Nagyon sok szakmai kérdés, érdeklődés, 

itt-ott szakmai ötlet és javaslat hangzott el. A végén a rövidre tervezett látogatásból legalább 

kétórás program lett. Mondhatjuk szakmailag megerősödve köszöntük meg a kecskeméti 

Kollégák szíves vendéglátását. 
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Köszönjük a ZKI Zrt munkatárainak a nagyon szép és eredményes szakmai napot. 

További nemesítési és piaci sikereket kívánunk! Hajrá magyar nemesítés! (a sorokat 

lejegyezte Pauk János) 


